
  
Skolebestyrelsen på Espergærde Skole 

Skolebestyrelsesmøde d.19.8.2024  kl. 18.30 – 21.00 – Blad nr. 08 
Mødet afholdes på Personalerummet på Grydemoseskolen 

 

Skoleåret 2024 - 2025 

 

Deltagere: Henriette Csáder Andreasen, Emil Risbjerg Nielsen, Sisse Gry Olsen, Gry Vesterager Chri-

stensen, Michael Brun, Erik Sejsbo, TIB vakant, Julie Liljegaard, Team V vakant, Harun Avdalt (byråds-

repræsentant) (Elever), Sanne H. Skovsgaard og Elisabeth Hayes (medarbejderrepræsentanter). 

 

Deltagere derudover: Skoleleder Andreas Elkjær og souschef Jan Mardahl / souschef Morten Sylvest 

 

Mødeleder: Andreas Elkjær 

 

Afbud/fraværende: Emil, Harun 

 

Suppleanter   

 

Bemærkning: Husk at melde afbud til Connie Klintenberg ( ckl37@helsingor.dk ) , og indkaldelse af 

suppleant. 

 

Der vil være smørrebrød fra kl. 18.00, mødestart kl. 18.30 

 

Dagsorden   

 

Referat 

00.Elevrådet 

15 min. 

 

Er ikke valgt endnu 

01 Punkter  

 

01.a konstituering af skolebestyrelsen 

 

Orientering om valg / udpegning på Tibberupskolen af nyt 

bestyrelsesmedlem. 

Orientering om at Pernille Robertson er trådt ud af besty-

relsen, i mail af 13.aug. 2024.  

Ny rekruttering påbegyndes. 

 

Der skal vælges en formand og en næstformand i bestyrel-

sen. Vælges af og blandt forældrerepræsentanterne. 

 

01.b Sammen om vores skole - Masterplan 

Kort orientering. 

 

 

Velkommen til Julie og Danielle 

fra TIB, som er nye medlemmer 

af bestyrelsen. 

1A 

Der kan ikke vælges en formand, 

da ingen ønsker at melde ind på  

opgaven. 

Punktet rykkes til næste møde i 

oktober. 

Der luftes ønske om at supplean-

ter kan deltage i bestyrelsen, 

men dette er i mod reglerne. 

 

1B 

Tidsplanen for masterplanen 

præsenteres på et møde i uge 35 

Bestyrelsen er inviteret, men in-

gen har mulighed for at deltage. 

 

Der er sat midler af til renovering 

af Rønnebær Allé skole, så den 

kan gøres klar til at være special-

skole. 

 

02. Punkter til beslutning 

 

02.a Ferieplan  

2A 

Bestyrelsen bakker op om den 

fremsendte ferieplan. 

 

mailto:ckl37@helsingor.dk


Forslag til ferieplan er vedlagt, bestyrelsen kan afgive hø-

ringssvar 

 

02.b Eksterne repræsentanter 

Bestyrelsen kan invitere to eksterne repræsentanter ind i 

bestyrelsesarbejdet med det formål at fremme samarbejde 

om åben skole.  

Link til Undervisningsministeriet: 

Skolebestyrelsen i folkeskolen | Børne– og Undervisningsmi-

nisteriet (uvm.dk) 

 

Skoleledelsen er via Center for Dagtilbud, Skoler, Fritid og 

Idræt bekendt med henvendelse vedr. denne mulighed. 

 

Bestyrelsen beslutter eksterne repræsentanter. 
 

02.c Antimobbeplan for Espergærde Skole 

Vedlagt er opdateret udgave af Espergærde Skoles Anit-

mobbeplan – alle børn har ret til god trivsel. 

 

Planen er opdateret i foråret i proces med arbejdsgruppe, 

workshop med Dansk Center for UndervisningsMiljø m.m. 

 

Bestyrelsen bedes godkende antimobbeplan. 

 

02D Budgethøring 

 

Ekstra punkt på baggrund af bilagsmateriale udsendt 

19.8.20924 

 

 

 

2B 

Umiddelbart ønsker bestyrelsen 

ikke at udvide kredsen, og derfor 

inviteres der ikke nye ind i denne 

omgang, men der kan evt. ven-

des tilbage til det. 

 

2C 

Planen og arbejdet præsenteres 

kort af Andreas. 

Der diskuteres hvordan planen 

når ud til forældrene og i det 

hele taget får konkret liv. 

Der tales videre om forældreper-

spektivet - også i SFO I og II 

perspektiv. 

Planen godkendes af bestyrelsen. 

 

2D 

Der er ekstra pres på den kom-

munale økonomi. 

Der skal laves et høringssvar til 

besparelsesforslagene. 

 

Der er opmærksomhed på tabt 

arbejdsfortjeneste – skal der fo-

religge lægeerklæring? 

 

Det er ok at kigge på transporten 

– det kan være en bjørnetjene-

ste. 

 

Fleksible læringsmiljøer – pen-

gene er udskudt til 2026, hvilket 

skolen er ærgerlig over. Det taler 

imod ambitionen om at inkludere 

flere elever (masterplanen). 

Det er ikke nødvendigt med en 

ny konsulent. 

Tallene stemmer ikke på det her 

forslag? 

 

Ombygning af Rønnebær Allé –  

Dette fastholdes i det nye bud-

get. 

Bestyrelsen påpeger at Team V 

stadig har brug for penge til 

etablering af tilbud til de mest 

udsatte elever. 

 

Øget forældrebetaling i SFO –  

Bestyrelsen er imod dette. 

 

Reducere aktiviteterne i SFO –  

Bestyrelsen er imod dette. 

 

Det samme gælder forslagene 

vedrørende klubberne. I forvejen 

er der yderligere forældrebeta-

ling i klubberne end kontingen-

tet. 

 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/organisering-og-ledelse/skolens-ledelse/skolebestyrelsen
https://www.uvm.dk/folkeskolen/organisering-og-ledelse/skolens-ledelse/skolebestyrelsen


Generelt frygtes der flugt fra til-

buddene, og udhuling af kvalite-

ten. 

 

Skoledagene er blevet kortere, 

og det stiller krav til, at kvalite-

ten skal være høj i fritidstilbud-

dene. 

 

Nyruphus – en kedelig udvikling, 

men en halv løsning er heller 

ikke god. 

 

Madskolen –  

 

Fokus i høringssvaret skal være 

fritidspædagogikken. 

 

 

03. Punkter til drøftelse / opfølgning 

 

03.a. Elevtal og principper herfor. 

 

Der er ønske om drøftelse af Princip for placering af elever 

/ tilflyttere på almenskolerne og drøftelse og ønske om et 

opdateret princip for dette.  

Der efterspørges oversigt over elevtal på de enkelte skoler. 

 

Oversigt over elevtal / klasser er vedlagt dagsorden. 

 

Gennemsnitligt elevtal er: 

 

Skole Antal 

klasser 

Elevtal Gn.snit 

Gryde-

mose 

16 337 21,06 

Mørdrup 21 467 22,24 

Esper-

gærde 

12 282 23.5 

Tibberup 22 488 22,18 

ES 71 1574 22,17 

 

Hertil to gruppetilbud KI og KM Grydemosen med 16 elever 

Tre grupper U-klassen 1, 2 3 med tilsammen 30 elever 

Dertil Team V med 79 elever. 

Elever i eksterne specialtilbud ca. 30 elever.  

 

03.b Økonomiopfølgning 

 

Skoleleder giver kort status. 

 

3A 

Elevønsker, søskende og nærhed 

er de principper, som elever bli-

ver anvist på baggrund af. Disse 

principper er vedtaget af tidligere 

bestyrelse ift. skolestartere, som 

også anvendes for tilflyttere. 

Det drøftes om principperne skal 

revideres ift. At afstand ikke skal 

være styrende princip. 

Det vurderes, at principperne 

skal drøftes ift. om der skal laves 

særskilte principper for tilflyttere. 

 

3B 

Stadig forventning om at 2024 

budgettet er i balance. 

 

Klubben er udfordret økonomisk 

 

04. Orientering / Evt 

5 min 

- opstart 

- Budget 2025 

-  

 

Der er startet 2 nye ledere på 

Grydemoseskolen – Camilla og 

Magnus som henholdsvis DPL og 

afdelingsleder. 

Andreas sidder pt som DPL på 

Tibberup, fordi Ulla er sygemeldt. 

Barbara er ny afdelingsleder på 

Tibberup i stedet for Nina, som 

er startet på Hellebækskolen. 

 



05. Punkter til kommende møder 

• Sammen om vores skole  

• Overveje punkt på kommende møder – fast punkt 

med orientering fra hver af skolerne. 

 

Punkt om yderligere info bedr. 

SFO I og II 

 

Punkt med oplæg om princip for 

placering af elever 

05. Mødeplan for skoleåret  

 

2024 / 2025 – foreløbige datoer. 

19.8.24 

08.10.24 

27.11.24 

23.1.25 

10.03.25 

6.5.25 

 

 

 

 

 

Referent: /  

AE 

 
 


